
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE LA JUNTA PERMANENT DE LA 
FACULTAT DE BIOCIÈNCIES, CELEBRADA L’11 DE NOVEMBRE DE 2009. 
 
 
A Bellaterra, a les 15:08 hores del dia 11 de novembre de 2009, es reuneix la Junta 
Permanent de la Facultat de Biociències, en sessió ordinària i sota la presidència del. 
Degà, actuant de fedatari el Secretari de la Facultat i amb l’assistència dels següents 
membres de la Junta: 
 
Alsedà Soler, Lluís 
Àlvaro Campos, Gregorio 
Barbadilla Prados, Antonio 
Barbé Garcia, Jordi 
Belmonte Soler, Jordina 
Benet Català, Jordi 
Blanco Rodríguez, Joan 
Caballín Fernández, Rosa 
Cuevas Ruíz, Francisco José 
Gaju Ricart, Núria 
García del Pino, Fernando 
Jaraquemada Pérez de Guzmán, Dolores 
Llagostera Casas, Montserrat  
Lloret Maya, Francisco 
Martí Roca, Esther 
Martínez Alonso, Maria Ramos 
Martínez Ramírez, Paz 
Nogués Bara, Victòria 

Pechoabierto Saorín, Carme 
Pérez Pons, Josep Antoni 
Plana Coll, Maria 
Ponte Marull, Inmaculada 
Poschenrieder Wiens, Charlotte 
Rodrigo Domínguez, Anselm 
Roure Nolla, Joan 
Santa-Cruz Alemán, Maria del Carme 
Surrallés Calonge, Jordi 
Vendrell Roca, Josep 
Xamena López, Noel 
 
 
Han excusat assistència: 
 
Mallorquí Graupera, Montserrat 
Parés Casasampera, Xavier 
Velázquez Henar, Maria Antònia 

 
 

 

S’inicia la Junta Permanent de la Facultat de Biociències, amb l’ordre del dia següent: 
 

1. Lectura i aprovació, si escau de l’acta de la reunió anterior. 
2. Informació de l’Equip Deganal. 
3. Aprovació, si s’escau, dels Premis extraordinaris de Llicenciatura del curs 2008-

2009.  
4. Pressupost 2009 
5. Activitats per Secundària 
6. Afers acadèmics  
7. Afers de tràmit.  
8. Torn obert de paraules. 

 
1.- Aprovació, si s’escau, de l’acta de la reunió anterior 
 
S’aprova l’acta per assentiment. 
 
 
2.- Informació de l’Equip Deganal 
 
Informe del Degà 
El Degà, Jordi Barbé, informa a la Junta sobre diversos aspectes: 
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Informació d’àmbit acadèmic: 
 El degà informa sobre els resultats de la matriculació dels Graus i fa una anàlisi 

resumida de les notes de tall dels alumnes que han entrat en la Facultat. 
 Igualment, comenta el nombre d’alumnes matriculats i les sol·licituds de matrícula. 

La conclusió és que l’oferta que ha fet la Facultat ha tingut un important impacte 
social i una forta demanda. 

 Explica que durant el setembre i octubre s’han constituït les comissions de docència 
dels Graus. 

 S’ha aconseguit el reconeixement, per part del Rectorat, dels tutors de 1rs cursos 
dels Graus de Biologia i Biotecnologia. Per a la resta de Graus, serà el coordinador 
qui farà la funció de tutor. 

 Segueix pendent, encara, el model  definitiu de comptabilització de l’activitat docent 
dels  professors en els Graus. 

 S’està constituint el Consell d’Estudiants de la Facultat. La composició prevista és 
de dos delegats per curs, a més dels representants a la Junta Permanent. Se’ls 
convocarà properament. 

 En les properes setmanes es començarà a programar el 2n curs dels graus. També 
està previst d’obrir una fase de reflexió sobre el tipus i característiques dels 
“Minors”. 

 Sobre el Màster de Secundària, el Degà comenta que la seva posada en marxa ha 
estat complexa. En realitat aquest màster consta d’una part de Didàctica de la 
Biologia i Geologia i una segona part integrada per les matèries de Biologia i 
Geologia. Es disposarà d’un total de 40 hores per a explicar els conceptes bàsics de 
Biologia i Geologia. En total hi ha 57 alumnes matriculats (37 alumnes rebran 
classes de Geologia i 15 de Biologia). 

 S’ha iniciat el cicle commemoratiu del 150 aniversari de la publicació l’Origen de 
les Espècies. Les activitats previstes són: 

Conferència Inauguració de Curs, pel professor Jaume Baguñà 
Conferència  a càrrec de la Dra. Julia Voos 
Conferència de Sant Albert a càrrec del prof. Antoni Fontdevila 

 Conferència del professor Antonio Lazcano 
Exposició sobre Darwin organitzada per la biblioteca  
 

 Relacionat amb el tema anterior, s’ha proposat un cicle de xerrades i activitats pel 
proper any 2010 anomenat “Ara fa 50 anys” amb els següents temes inicials: 

Regulació gènica 
  Cristal·lització de les proteïnes 
  Estructura dels anticossos 
 
 S’ha començat a treballar en la modificació del Reglament de la Facultat. La 

intenció és que a principis de febrer es faci una convocatòria d’una Junta de Facultat 
per tal d’aprovar les modificacions. 

Informació d’espais, infraestructura i economia: 
 Les obres de l’espigó C5-Senar es realitzen dins dels terminis previstos (juliol del 

2010). 
 S’han realitzat les actuacions previstes sobre espais centrals i laterals del Sincrotró 

que han quedat alliberats. 

 - 2 -



 L’inici de les obres de l’espigó C3b-parell, que havien de començar pel setembre, 
s’han endarrerit fins gener-febrer del 2010. Indirectament ens ha anat bé, ja que hem 
tingut menys problemes de disponibilitat d’aules. 

 Està prevista la creació d’una Gestió Econòmica pròpia de l’àmbit de les 
Biociències. Sembla que podria començar a funcionar a principis del 2010. 

 Ja està habilitada, finalment, la zona de despatxos per Coordinadors de Titulacions i 
de Màsters.  

 S’han fet les obres de reforma en la Sala de Graus, d’Actes, de Juntes i “de vidre”. 
Cal agrair a l’Administradora de Centre el seguiment que ha fet d’aquestes accions.  

 Està previst de posar aire condicionat al SID. 
 No s’ha pogut acomplir l’objectiu, que ens varem proposar, de tenir instal·lades les 

“taules multimèdia” a les aules (se n’han adquirit 20). L’objectiu és que pel segon 
semestre les taules estiguin instal·lades i que la resta d’armaris tinguin “pany 
numèric”.  

 El Degà explica que som conscients de la problemàtica que tenen els estudiants per  
disposar de més microones en el bar-restaurant. S’estan fent gestions, a través del 
Vicerectorat d’Estudiants, per tal de poder augmentar el nombre de microones 
disponibles. 

 Aquest any el pressupost ha sofert una retallada del 15%. S’han fet gestions amb la 
Vicerectora Economia i sembla que tindrem una resposta afirmativa per solucionar 
les situacions més complexes. 

 S’ha resolt la convocatòria equipament laboratori. Ha estat concedida a la Facultat 
una quantitat important: 71.924 Euros 

 Finalment el Degà fa un resum del tractat en la Comissió de Seguiment de les obres: 
sobre l’inici  de la nova sèrie d’obres, una anàlisi dels moviments necessaris per a la 
realització de les següents actuacions i també fa un repàs del calendari previst per a 
les obres programades. 

 
Es demana si hi ha preguntes sobre el tema obres. No n’hi ha, i per tant es passa a 
comentar la reunió que ha tingut lloc aquest matí, sobre el projecte de pressupost de la 
UAB pel 2010. 
 
 L’Equip Rectoral vol que tota la UAB sigui conscient de la situació econòmica en la 

que ens trobem immersos. 
 El Consell Social no permet un endeutament en els pressupostos de la Universitat. 
 S’ha explicat, als assistents, les línies generals de la proposta del proper pressupost 

pel 2010 i les mesures previstes per evitar el dèficit pressupostari. 
 Un dels aspectes comentats per la Vicerectora, és la voluntat de revisar els 

coeficients d’experimentalitat que regeixen actualment a la UAB. 
 
S’obre un torn de preguntes sobre l’informe general. 
 
El Degà informa que el rectorat revisarà el tema de la racionalització dels estudis amb 
pocs alumnes; també la contractació en departaments amb jubilats i poca docència i el 
nombre excessiu de professors associats. 
 El prof. Gregorio Álvaro demana informació sobre la situació dels Lectors que 

finalitzen ara i haurien de passar a agregats. El degà informa que, en principi, 
continuaran. 
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  El prof. Francisco Lloret comenta que en cap moment s’ha parlat que es replantegi 
el programa Serra Hunter. 

 El Degà informa que s’ha aprovat un comunicat del Consell de rectors, per tal 
d’avançar una reunió prevista amb els responsables econòmics de la Generalitat. 

 Es produeixen diverses intervencions breus, demanant o fent comentaris sobre 
diversos aspectes de la situació econòmica de la Universitat. 

 El Degà informa que, per la propera setmana, està prevista una reunió dels gerents 
de les universitats catalanes i que per l’altra setmana, una reunió dels Rectors amb 
els responsables a la Generalitat.  

 
3.- Aprovació, si s’escau, dels Premis extraordinaris de Llicenciatura del curs 

2008-2009.  
 
Els assistents han rebut la corresponent documentació amb les propostes de Premis 
Extraordinaris. S’aproven les propostes presentades. 
 
 
4.- Pressupost 2009 
 
 El Vicedegà Josep Vendrell, explica les línies generals de la situació i que els 

assistents han rebut, detallada, en la documentació que se’ls ha enviat. 
 Explica que els ajuts rebuts per la docència han estat importants. Pel que fa a la 

partida destinada al software, s’ha rebut una quantitat inferior a la necessària per la 
seva renovació. 

 Demana, novament, disculpes pel fet que per causes alienes a la Facultat, no hagi 
estat possible d’instal·lar les “taules multimèdia” tal com estava programat . 

 Finalment informa que, a aquestes alçades de l’any, no és possible distribuir cap 
partida addicional del pressupost degut a la retallada anteriorment esmentada. 

 La prof. M. Carmen Santa-Cruz, comenta que els alumnes que es reflecteixen en la 
informació rebuda sobre la distribució del pressupost, són els de l’any passat i no els 
d’aquest any, tal com es fa sempre. 

 Josep Vendrell confirma que, efectivament, són els números de l’any passat. 
 
S’obre un nou torn de paraules. No hi ha més intervencions. 
 
S’aprova, per assentiment, la distribució del romanent del pressupost. 

  
5.- Activitats per Secundària 2009-2010 
 
El Degà explica les activitats previstes: 
 Des de l’ICE i molts instituts, arriben sol·licituds per tal que es segueixin realitzant 

les activitats dedicades al món de l’ensenyament secundari. Seguidament explica les 
previstes. 

 
- 9 a 11 de febrer. Jornades de “Portes Obertes” (coordinadors de Graus i 

Titulacions) 
- 3 i 10 febrer. Jornades d’actualització científica per professors de 

secundària. Xerrada sobre la Grip A i xerrada sobre manipulació 
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d’embrions a càrrec dels professors Antonio Villaverde i Josep Santaló, 
respectivament. 

- 5,8,17,25 de febrer i 2,10,25 de març. Jornades del “Camí de les 
Biociències”. 

- Està prevista una nova activitat: “1 dia a l’Autònoma”, amb professors 
de secundària. S’han programat 2 sessions durant el mes de gener 
(dimarts i dijous de 4 a 7 de la tarda) en les que s’explicaran els nous 
graus i es farà una conferència i un taller d’utilització de la informàtica 
en la docència de la Biologia en secundària. 

 
6.- Afers acadèmics  
 
 S’informa que, a partir d’ara, als estudiants que han d’anar a les “sisenes 

convocatòries” se’ls ha d’assignar un professor tutor, que haurà de fer un informe 
sobre la seva marxa acadèmica. 

 Els professors Francisco Lloret i Fernando G. Del Pino, demanen informació sobre 
aquest punt. 

 La professora M. Victòria Nogués demana informació de com és el Règim de 
Permanència pels alumnes de Grau. Se l’informa que no és un tema que s’hagi 
tractat en la Comissió Acadèmica de la UAB, de moment es seguirà aplicant el 
mateix que per les llicenciatures.  

 
 A partir de la informació rebuda pels membres de la Junta Permanent, es procedeix 

a aprovar les Activitats proposades com a crèdits de lliure elecció pel segon 
semestre del curs 2009-2010 (10 activitats).  

7.- Afers de tràmit.  
 A partir de la informació rebuda pels membres de la Junta Permanent, es procedeix 

a informar i aprovar els temes de tràmit següents: 
S’informa dels tribunals de sisenes convocatòries 
Tribunals de proves d’aptitud pel febrer de 2010: 

· Llic. Biotecnologia. Per la Sra Desislava Karneva (Bulgària) 
· Llic. Biologia. Per la Sra.Vanesa Yelina Montañez (Perú) 
   

8.- Torn obert de paraules 
 
 El Degà recorda que la propera setmana es celebraran els actes de Sant Albert (el dia 

18 a les 12 hores tindrà lloc l’Acte de celebració i la Conferència i per la tarda es 
realitzarà l’Entrega de Diplomes). 

 Finalment informa de la propera jubilació de l’Administradora de Centre, la Sra. 
Esther Martí, i demana que consti en l’acta l’agraïment per la feina feta i per la gran 
estima que té per part nostra. 
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Els assistents ja no demanen cap més intervenció i sense més temes a tractar, s’aixeca la 
sessió a les 16:18 hores. 
 
 
Bellaterra (Cerdanyola del Vallès), a 11 de novembre de dos mil nou. 
 
 
 
 
 
 
 
Vist i plau:       
Degà       Secretari 
 
 

 
 
 


